

OIL PRICES DECLINE WITH THE POSSIBILITY OF REACHING A PEACE

AGREEMENT IN UKRAINE

Oil prices fell on Thursday amid hopes of a possible peace deal between Ukraine and Russia that would end sanctions that have disrupted the flow of supplies, as well as plans by U.S. President Donald Trump to impose counter-tariffs that raised concerns about inflation.

Brent crude futures fell 55 cents, or 0.73 percent, to \$74.63 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures also lost 52 cents, or 0.73 percent, to \$70.85.

Crude fell more than 2 percent on Wednesday after Trump announced Russian President Vladimir Putin and Ukrainian President Volodymyr Zelensky's desire for peace.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



تراجع أسعار النفط مع احتمال التوصل لاتفاق سلام في أوكرانيا

هبطت أسعار النفط، اليوم الخميس، وسط آمال في اتفاق سلام محتمل بين أوكرانيا وروسيا ينهي العقوبات التي أحدثت اضطرابات في تدفق الإمدادات، فضلا عن خطط الرئيس الأميركي دونالد ترامب لفرض رسوم جمركية مضادة مما أثار مخاوف بشأن التضخم.

وتراجعت العقود الآجلة لخام برنت 55 سنتا أو 0.73 في المئة إلى 74.63 دولار للبرميل. كما خسرت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 52 سنتا أو 0.73 في المئة إلى 70.85 دولار.

وانخفض الخامان بأكثر من 2 في المئة أمس الأربعاء بعد أن أعلن ترامب عن رغبة الرئيس الروسي فلاديمير بوتين والرئيس الأوكراني فولوديمير زيلينسكي في إحلال السلام.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](https://www.al-arabiya.net)

U.S. INFLATION EXCEEDS EXPECTATIONS

Headline inflation in the U.S. rose more than expected in January as core prices reversed last month's easing with a focus on the Fed's trajectory.

The latest data from the Bureau of Labor Statistics showed the consumer price index rose 3.0 percent from a year earlier in January, up from December's 2.9 percent annual price increase.

Seasonal factors such as rising fuel costs and persistently stable food price inflation kept headline figures high. The index rose 0.5 percent from the previous month, a slight acceleration from the 0.4 percent increase recorded in December.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



التضخم في الولايات المتحدة يتخطى التوقعات

ارتفع التضخم الرئيسي في الولايات المتحدة بأكثر من المتوقع في يناير (كانون الثاني) حيث عكست الأسعار الأساسية تخفيف الشهر الماضي مع التركيز على مسار بنك الاحتياطي الفيدرالي.

وأظهرت أحدث البيانات الصادرة عن مكتب إحصاءات العمل، ارتفاع مؤشر أسعار المستهلك بنسبة 3.0 في المئة عن العام السابق في يناير، وهو ارتفاع عن الزيادة السنوية في الأسعار في ديسمبر والتي بلغت 2.9 في المئة.

وأدت العوامل الموسمية مثل ارتفاع تكاليف الوقود واستمرار ثبات التضخم في أسعار المواد الغذائية إلى إبقاء الأرقام الرئيسية مرتفعة. وارتفع المؤشر بنسبة 0.5 في المئة عن الشهر السابق، وهو تسارع طفيف عن الزيادة بنسبة 0.4 في المئة التي تم تسجيلها في ديسمبر (كانون الأول).

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](https://www.al-arabiya.net)

NEW CHINESE MODEL IGNITES COMPETITION IN AI RACE

China's Baidu plans to launch the next generation of its AI model in the second half of this year, with the entry of new competitors such as DeepSeek reshaping the sector. The new model will be called Ernie 5.0, which is called the "Basic Model".

It is expected to see significant improvements in multimedia capabilities, without defining its exact functionality. The concept of "multimedia" refers to the ability of artificial intelligence to process, merge, and convert text, video, images, and audio between different categories, such as converting text to video and vice versa.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



نموذج صيني جديد يشعل المنافسة في سباق الذكاء الاصطناعي

تخطط شركة "بايدو" الصينية لإطلاق الجيل القادم من نموذج الذكاء الاصطناعي الخاص بها في النصف الثاني من هذا العام، في ظل دخول منافسين جدد مثل شركة DeepSeek الذين يعيدون تشكيل هذا القطاع. وسيحمل النموذج الجديد اسم Ernie 5.0، والذي يُطلق عليه "النموذج الأساسي".

ومن المتوقع أن يشهد تحسينات كبيرة في القدرات متعددة الوسائط، دون تحديد وظائفه بدقة. ويشير مفهوم "متعدد الوسائط" إلى قدرة الذكاء الاصطناعي على معالجة النصوص والفيديوهات والصور والصوتيات ودمجها وتحويلها بين الفئات المختلفة، مثل تحويل النصوص إلى فيديو والعكس.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](https://www.al-arabiya.net)

UAE EXPECTS ECONOMIC GROWTH BETWEEN 5-6 PERCENT IN 2025

The UAE Minister of Economy, Abdullah bin Touq Al Marri, predicted that the UAE economy will grow by 5 to 6 percent during the current year 2025, supported by the growth of the technology, renewable energy, trade, financial services, and infrastructure sectors.

"The average GDP growth in the UAE reached 4.8 percent between 2021 and 2024, while the average non-oil GDP growth reached 6.2 percent. The contribution of non-oil sectors has reached 75 percent of GDP."

"The UAE has a strategy that includes the circular economy, the space economy, and new economic sectors, in addition to discussing new economic blocs, establishing partnerships, and attracting foreign investment," he said.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الإمارات تتوقع نمو اقتصاديا بين 5-6 في المئة في 2025

توقع وزير الاقتصاد الإماراتي، عبدالله بن طوق المري، نمو اقتصاد الإمارات بنسبة تتراوح من 5 إلى 6 في المئة خلال عام الحالي 2025، بدعم من نمو قطاعات التكنولوجيا والطاقة المتجددة والتجارة والخدمات المالية والبنية التحتية. وأوضح الوزير المري، أن "متوسط نمو الناتج المحلي الإجمالي في الإمارات بلغ 4.8 في المئة بين عامي 2021 و2024، في حين وصل متوسط نمو الناتج المحلي غير النفطي إلى 6.2 في المئة. كما وصلت نسبة مساهمة القطاعات غير النفطية إلى 75 في المئة في الناتج المحلي الإجمالي."

وأكد أن "لدى الإمارات استراتيجية تشمل الاقتصاد الدائري واقتصاد الفضاء وقطاعات الاقتصاد الجديدة إضافة إلى بحث التكتلات الاقتصادية الجديدة وعقد الشراكات وجذب الاستثمارات الأجنبية".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

BRITISH ECONOMY GROWS BY 0.1 PERCENT

The British economy grew in the last quarter of 2024, contrary to expectations of contraction, and the data came after the Bank of England's decision to cut interest rates by 25 basis points.

According to data from the National Statistics Authority, the UK's GDP grew by about 0.1 percent in the October-December period, versus expectations of a contraction of 0.1 percent.

Britain's economy contracted 0.1 percent in October. It grew about 0.1 percent in November, and sterling reacted positively to that data, rising about 0.4 percent against the dollar.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc.com)



نمو للاقتصاد البريطاني 0.1 في المئة

نما الاقتصاد البريطاني في الربع الأخير من عام 2024، بعكس توقعات انكماشه، وقد جاءت البيانات بعد قرار بنك إنكلترا بخفض الفائدة 25 نقطة أساس.

ووفقاً للبيانات الصادرة عن هيئة الإحصاءات الوطنية، نما الناتج المحلي الإجمالي للمملكة المتحدة بنحو 0.1 في المئة في الفترة من أكتوبر (تشرين الأول) وحتى ديسمبر (كانون الأول)، مقابل توقعات انكماشه بنسبة 0.1 في المئة.

وكان الاقتصاد البريطاني انكمش 0.1 في المئة في أكتوبر (تشرين الأول). ونما بنحو 0.1 في المئة في نوفمبر (تشرين الثاني)، وقد تفاعل الإسترليني بشكل إيجابي مع تلك البيانات، وارتفع بنحو 0.4 في المئة أمام الدولار.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc.com)

GOLD PRICES STABILIZE AMID FEARS OF GLOBAL TRADE WAR

Gold prices stabilized during trading today, Wednesday, February 12, supported by demand for safe-haven assets in light of concern about the ignition of a global trade war due to tariffs that United States President Donald Trump decided to apply.

Spot gold prices settled at \$2,895.30 an ounce. U.S. gold futures fell 0.1 percent to \$2,928.70 at settlement. This comes after the metal prices fell by more than 1 percent after the release of inflation data, which revealed that the consumer price index in the United States rose by 0.5 percent in January, a level higher than expected. The index also hit 3 percent year-on-year, which also beat expectations.

Spot gold prices settled at \$2,895.30 an ounce. U.S. gold futures fell 0.1 percent to \$2,928.70 at settlement. This comes after the metal prices fell by more than 1 percent after the release of inflation data, which revealed that the consumer price index in the United States rose by 0.5 percent in January, a level higher than expected. The index also hit 3 percent year-on-year, which also beat expectations.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc.com)



استقرار أسعار الذهب وسط مخاوف من اندلاع حرب تجارية عالمية

استقرت أسعار الذهب خلال تعاملات اليوم الأربعاء 12 فبراير/ شباط، مدعومة بالطلب على أصول الملاذ الآمن في ظل القلق من اشتعال حرب تجارية عالمية بسبب التعريفات الجمركية التي قرر رئيس الولايات المتحدة دونالد ترامب تطبيقها.

واستقرت أسعار الذهب في المعاملات الفورية عند 2895.30 دولار للأونصة. بينما تراجعت العقود الأميركية الآجلة للذهب بنسبة 0.1 في المئة لتصل إلى 2928.70 دولار عند التسوية. ويأتي ذلك بعد انخفاض أسعار المعدن بأكثر من

1 في المئة بعد صدور بيانات التضخم والتي كشفت عن ارتفاع مؤشر أسعار المستهلك في الولايات المتحدة بنسبة 0.5 في المئة خلال يناير وهو مستوى أعلى من التوقعات. كما سجل المؤشر 3 في المئة على أساس سنوي وهو ما تجاوز التوقعات أيضاً.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc.com)

■ 2.1 PERCENT INFLATION RATE IN THE GCC

Inflation in the Gulf Cooperation Council (GCC) countries recorded a significant decline during 2024, outperforming most other regions that are still suffering from high prices despite the global downward trend. According to World Bank estimates, the inflation rate in the Gulf countries came at 2.1 percent in 2024, against the backdrop of government subsidy policies, capping fuel prices, and pegging currencies to the US dollar. Global inflation has continued its downward trend since peaking in 2022 and is expected to continue in 2025, mainly driven by lower energy prices and stable supply chains.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ 2.1 في المئة معدل التضخم في دول مجلس التعاون

سجل التضخم في دول مجلس التعاون لدول الخليج العربي، تراجعاً ملحوظاً خلال عام 2024، متفوقاً على معظم المناطق الأخرى التي لا تزال تعاني ارتفاع الأسعار على الرغم من التوجه العالمي نحو الانخفاض. ووفقاً لتقديرات البنك الدولي، جاء معدل التضخم في الدول الخليجية عند مستوى 2.1 في المئة خلال عام 2024، على خلفية سياسات الدعم الحكومي، وتحديد سقف لأسعار الوقود، وربط العملات بالدولار الأمريكي. وواصل التضخم العالمي اتجاهه الهبوطي منذ أن وصل إلى مستويات الذروة عام 2022، ومن المتوقع أن يستمر هذا التباطؤ خلال العام 2025 الحالي، مدفوعاً بصفة رئيسية بانخفاض أسعار الطاقة واستقرار سلاسل التوريد.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

